Dr Anasse Bouhlal (Finland). Higher Education and TVET Programme Specialist. UNESCO Regional Office for the Gulf States and Yemen.

Anasse has been working in the fields of TVET and Higher Education for the past 25 years in Finland and other EU countries. Before joining higher education, he worked in the fields of industry. He was recently transferred to Doha from the Beirut Office, where he served since 2017 as the Regional Programme Specialist in Higher Education for the Arab States. He also had a one-year assignment at HQ in Paris. During this period Anasse worked in close collaboration with Ministries of Higher Education, National Commissions, RCEP, and universities in GCC countries. In previous periods Anasse spent 4 years working for the Ministry of Higher Education in the Sultanate of Oman, Muscat, as Director of the Engineering Programs.

In Finland, he worked as a Principal at the University of Tampere (TAMK) where he was involved, among other things, in quality assurance, digital transformation, Research and Innovation, and Internationalization of HEIs in the Euro-Med Region. He was elected Member of the Management Board and Senate of the Euro-Mediterranean University in Slovenia. Anasse has also been a visiting Professor for several years at the Bordeaux School of Management and Le Havre University in France.

Anasse is a citizen of Finland, born in Casablanca, Morocco. He is a holder of a Ph.D. in Technical Sciences and speaks Arabic, French, Finnish, English, and Russian. He is married and he has four sons.

الدكتور/ أنس بوهلال (فنلندا). أخصائي برامج التعليم العالي والتعليم والتدريب الفني والمهني. مكتب اليونسكو الإقليمي لدول الخليج واليمن.

يعمل الدكتور/ أنس في مجالات التعليم والتدريب الفني والمهني والتعليم العالي منذ 25 عامًا في فنلندا وبقية دول الاتحاد الأوروبي. وقبل التحاقه بالتعليم العالي، عمل في مجالات الصناعة. وقد انتقل مؤخرًا إلى الدوحة من مكتب بيروت، حيث عمل هناك منذ عام 2017 بصفة أخصائي إقليمي في برامج التعليم العالي للدول العربية. كما تم تكليفه بمهمة لمدة عام واحد في المقر الرئيسي لليونسكو في باريس. وخلال تلك الفترة، تعاون د. أنس بشكل وثيق مع وزارات التعليم العالي، واللجان الوطنية، والشراكة الاقتصادية الإقليمي الماملة RCEP والجامعات في دول مجلس التعاون الخليجي، بينما شغل سابقًا منصب مدير البرامج الهندسية في وزارة التعليم العالي في سلطنة عمان لمدة أربع سنوات.

أما في فنلندا، فقد شغل منصب مدير في جامعة تامبيري للعلوم التطبيقية (TAMK)، حيث شارك في عدة أنشطة، مثل ضمان الجودة، والتحول الرقمي، والبحث والابتكار، وتدويل مؤسسات التعليم العالي في المنطقة الأورومتوسطية. وتم انتخابه عضوًا في مجلس الإدارة ومجلس الشيوخ في الجامعة الأورومتوسطية في سلوفينيا. وتولى كذلك منصب أستاذ زائر لعدة سنوات في كلية بوردو للإدارة وجامعة لوهافر في فرنسا.

يحمل الدكتور/ أنس الجنسية الفنلندية، وقد ولد في الدار البيضاء، المغرب. وهو حائز على درجة الدكتوراه في العلوم التقنية، ويتحدث العربية والفرنسية والفنلندية والإنجليزية والروسية. وهو متزوج وله أربعة أبناء.